
 

 

 

 
 

Protokoll fra møte i Markedsutvalget for reinkjøtt 
Tirsdag 7. november 2023, 10:30 til 15:00, Teams-møte 

Til stede:  John Anders Lifjell (NRL) 

Morten Floor (LMD)  

Arnstein Stensaas (PRL) 

Johan Martin Eira (NRL) 

Grete Sjurgard (NRL)  

Forfall:   

Fra Landbruksdirektoratet:  Sissel Olsen (referent) 

Annie Abrahamsen 

 

Møteagenda 

    Vedlegg 

Sak 27 23 Godkjenning av møteinnkalling og dagsorden  

Sak 28 23 Økonomistatus X 

Sak 29 23 Slaktestatus og markedssituasjon  

Sak 30 23 Oi! - Trøndersk matfestival X 

Sak 26 23 Pressetur i forbindelse med IGW 2024 Sendt 12. 
oktober 

Sak 31 23 Matprat og deres aktiviteter for 2024  

Sak 32 23 Bocuse d’Or X 

Sak 39 23 UMAMI ARENA 2025  

Sak 33 23 Videre samarbeid med NRLs ungdomsutvalg  

Sak 34 23 Forslag til aktivitetskalender 2024 X 

Sak 35 23 Forslag til markedsplan 2023-2025 X 

Sak 36 23 Innspill til Reindriftsavtalen - orienteringssak  

Sak 37 23 Forslag til møteplan 2023 og 2024 X 

Sak 38 23 Eventuelt   

  



 

 

Sak nr. 

27/23 

 Markedsutvalget for 
reinkjøtt 

Behandling: 

07.11.23 

Tittel: 

Godkjenning av møteinnkalling og dagsorden 

LDir saksnr: 

23/42190                                    

 

Møtebehandling: Markedsutvalget ønsket å få saksfremlegget til sak 26/33 tilsendt på nytt. 

Vedtak:  Møteinnkalling og dagsorden ble enstemmig godkjent. 

Vedlegg/dokumenter: Var sendt ut i forkant av møtet. 

 

Sak nr. 

28/23 

 Markedsutvalget for 
reinkjøtt 

Behandling: 

07.11.23 

Tittel: 

Økonomistatus 

LDir saksnr: 

23/42190                                    

 

Møtebehandling:  Leder og sekretariatet gjennomgikk økonomistatus per 7. november 2023. 
Markedsutvalget har 4,8 millioner kroner til disposisjon, men i overkant av 2 
millioner av dette er bundet opp i avtaler og arrangementer. 

Vedtak:  Markedsutvalget tar økonomistatusen til etterretning. 

Vedlegg/dokumenter: Økonomistatus var sendt ut i forkant av møtet. Vedlegg 1 til protokoll. 

 

Sak nr. 

29/23 

 Markedsutvalget for 
reinkjøtt 

Behandling: 

07.11.23 

Tittel: 

Slaktestatus og markedssituasjon 

LDir saksnr: 

23/42190                                    

 

Møtebehandling:  Sekretariatet orienterte om slaktestatus per 30. oktober 2023. Informasjonen 
om rein slaktet på slakteri var lagt ut på Landbruksdirektoratets nettsider 
under Nøkkeltall for reinslakt i forkant av møtet. 

Per 30. oktober var det slaktet 32 275 rein ved godkjente slakterier. Dette er 
omtrent på samme nivå som samme tid i fjor. I kvantum utgjør dette 688 
tonn. Gjennomsnittlige slaktevekter for alle dyr er 21,3 kg, og er noe lavere 
enn i fjor. Markedsutvalget erfarer at dette gjelder for alle områder. Andel 
slaktet kalv er på 85 prosent, som er noe høyere enn i fjor. Nedgangen i 
gjennomsnittsvekt skyldes bl.a. reduksjon i kalveslakt. I Trøndelag har 
nedgangen i slaktevekter trolig sammenheng med mye regn gjennom 
sommeren. 

Lagertall per 1. oktober viser at det er i underkant av 379 tonn reinkjøtt på 
lager. Det er 90 tonn mer enn hva som var på lager samme periode i fjor. 
Økningen skyldes at det er mer skrott, finnbiff og steik på lager. 

Markedsutvalget erfarer at markedssituasjonen ser tilnærmet normal ut, og 
opplever at lagrene hos grossistene etterfylles, men bekymrer seg for hva som 



 

 

kan skje etter jul. Med redusert disponibel inntekt hos forbrukerne kan det bli 
vanskeligere å selge dyre råvarer. 

Oktobertallene som vises er tidlig i slaktesesongen og dagligvarekjedene fyller 
nå diskene med reinkjøtt, de neste månedene vil synligjøre utviklingen bedre.  
Dersom lagerbeholdningen holdes stabil i henhold til foregående år eller 
reduseres i etterkant av slakteuttakene kommende måned, så tyder det på 
godt salg av kjøtt i markedet. 

Vedtak:  Til orientering for Markedsutvalget.  

Vedlegg/dokumenter: Ingen vedlegg 

 

Sak nr. 

30/23 

 Markedsutvalget for 
reinkjøtt 

Behandling: 

07.11.23 

Tittel: 

Oi! - Trøndersk matfestival 

LDir saksnr: 

23/42190                                    

 

Møtebehandling: 

 

Markedsutvalget for reinkjøtt har fått invitasjon til å delta på Oi! Trøndersk 
Matfestival med profilen Rein – Helten på vidda. 

Aslaug Rustad fra Oi! var innom møtet og informerte om matfestivalen. 

Kostnadene ved en eventuell deltagelse er avhengig av stand og utstyr. 
Dersom Markedsutvalget kommer med ønsker til Oi! kan de sette sammen et 
pristilbud basert på dette. 

Vedtak:  Leder og sekretariat utarbeider et budsjett og ber Oi! om et pristilbud. 
Lokaliseringen av standen på matfestivalen er viktig, og god lokalisering er 
avgjørende for om Markedsutvalget er med eller ikke. Leder og sekretariat tar 
tilbudet med tilbake til utvalget for endelig avgjørelse. 

Vedlegg/dokumenter: Var sendt ut i forkant av møtet. 

 

Sak nr. 

26/23 

 Markedsutvalget for 
reinkjøtt 

Behandling: 

07.11.23 

Tittel: 

Pressetur i forbindelse med IGW 2024 

LDir saksnr: 

23/42190                                    

 

Møtebehandling: 

 

Innovasjon Norge v/Trond Einar Persen var med i møtet for å orientere om 
Internationale Grüne Woche 2024 (IGW 2024) og en pressetur som er 
planlagt i forkant av messen. 

Innovasjon Norge ønsker at Markedsutvalget skal være delaktige i 
arrangementet og at all rein markedsføres under den generiske profilen Rein 
– Helten på vidda. I tillegg ønsker Innovasjon Norge å ha Markedsutvalget 
med på en finansiering av presseturen til Finnmark. Formålet med 
presseturen er at inviterte tyske matjournalister som får besøke ulike 
bedrifter i området Lakselv-Alta. Flere av bedriftene vil journalistene møte 
igjen under messen i januar.  



 

 

Vedtak:  Markedsutvalget er med på en delfinansiering av presseturen med inntil 
75 000 kroner. Markedsutvalget ønsker at Innovasjon Norge kontakter 
Norske Reindriftsamers Landsforbund (NRL) i forbindelse med presseturen 
og IGW, slik at de får sett hvordan ressursene brukes, samt hvilken plass og 
oppmerksomhet reindriften får under IGW 2024. 

Innovasjon Norge kan bruke den generiske profilen Rein – Helten på vidda i 
forbindelse med IGW. 

Vedlegg/dokumenter: Var sendt ut i forkant av møtet. 

 

Sak nr. 

32/23 

 Markedsutvalget for 
reinkjøtt 

Behandling: 

07.11.23 

Tittel: 

Bocuse d’Or 

LDir saksnr: 

23/42190                                    

 

Møtebehandling: 

 

Arne Sørvig og May Britt Hansen deltok i møtet for å orientere utvalget mer 
om konkurransen Bocuse d’Or generelt og den Europeiske finalen i 
Trondheim våren 2024. Norges posisjon her.  

Reinsdyr er ønsket som råvare i konkurransen. Sørvig påpekte viktigheten av 
at dette holdes konfidensielt. Bocuse d’Or er en konkurranse og det er svært 
viktig at alle konkurrentene får informasjon om råvarene samtidig. 

Det er 40 000 euro i avgift for å være utvalgt råvare. Denne avgiften kan 
forhandles med GL Events. 

Det er 3 000 billetter til konkurransen. 1 800 skal selges. Skoleelever skal 
inviteres. De ønsker å skape en folkefest, og fremme samisk reindrift og 
reinkjøtt. 

Dersom Markedsutvalget ønsker det, kan utvalget ha salgsutstilling med Rein 
– Helten på vidda i salgsarenaen til konkurransen. Denne delen styres av Oi! 
og er rettet mot HoReCa-markedet. 

Det vil være en fordel dersom reinkjøttet både er utvalgt råvare under 
konkurransen og til stede i salgsarenaen. I tillegg er det en opplæringsarena 
for barn, og det kan være aktuelt å være til stede også på den arenaen.  

May Britt Hansen forteller at det planlegges en pressetur til Snåsa og Røros 
hvor målet er å fremme det samiske og smaken av vidda. 

Dersom Markedsutvalget ønsker å bidra til at reinkjøttet kan være utvalgt 
råvare må en avgjørelse tas så fort som mulig. Råvaren skal innarbeides i 
dokumentasjon, i reglene og i kommunikasjonen rundt arrangementet. Dette 
må gjøres senest i starten av desember. Utvalgt råvare til konkurransen røpes 
for konkurrentene den første uka i januar. 

Vedtak:  Markedsutvalget mener at dette er en mulighet for reinkjøttet som utvalget 
ikke kan la gå. Eksponeringen av reinkjøttet og reindriftsnæringen vil bidra til 
betydelig oppmerksomhet som igjen vil kunne bidra til økt salg og bruk av 
reinkjøtt. Markedsutvalget anser dette som en unik mulighet til å 
markedsføre reinkjøttet og reindriftsnæringen for kokker og journalister 
nasjonalt og internasjonalt.  

Leder og sekretariat kan gå i forhandlinger med GL Events for å prøve å få 
ned avgiften på 40 000 euro. Videre må det settes opp et foreløpig budsjett. 



 

 

Markedsutvalget setter av inntil NOK 1 million kroner, hvorav 40 000 euro 
(476 924 kroner etter dagens kurs) til avgift. Videre settes det av 50 000 
kroner til råvaren, med rom for at denne kan økes. Resterende beløp settes av 
til en mulig deltakelse på salgsarenaen og opplæringsarenaen i forbindelse 
med Bocuse d’Or. 

Sekretariatet må vurdere å ta inn eksterne ressurser i forbindelse med 
arbeidet rundt arrangementet, da det forventes at dette vil kreve mye arbeid. 

Sekretariatet må innkalle til Teams-møte i Markedsutvalget så fort som mulig 
for å informere utvalget om fremgangen med GL Events og for å fremlegge et 
foreløpig budsjett. 

Vedlegg/dokumenter: Var sendt ut i forkant av møtet. 

 

Sak nr. 

39/23 

 Markedsutvalget for 
reinkjøtt 

Behandling: 

07.11.23 

Tittel: 

UMAMI ARENA 2025 

LDir saksnr: 

23/42190                                    

 

Møtebehandling: Leder informerer om UMAMI ARENA 2025. Arrangementet er endret fra å 
være hvert tredje år til å være annet hvert år. Arrangementet går samtidig fra 
4 dager til 3 dagers varighet. Arrangørene skal gjøre litt om på området fra 
sist. Maskin og utstyr skal plasseres i hall C og hall E blir uten alkohol i 2025. 

Dersom Markedsutvalget skal være med i 2025 må dette innarbeides i 
budsjettet. Forrige UMAMI ble det opprinnelig avsatt 2 402 550 kroner, men 
dette ble senere økt til 2,7 millioner kroner etter at det viste seg at de som var 
innleid til design og utforming av stand hadde operert med feil priser. 
Endelig regnskap viste likevel at Markedsutvalget ikke brukte mer enn 2 444  
742 kroner.  

Vedtak:  Til orientering for Markedsutvalget. 

Vedlegg/dokumenter: Ingen vedlegg/dokumenter. 

 

Sak nr. 

33/23 

 Markedsutvalget for 
reinkjøtt 

Behandling: 

07.11.23 

Tittel: 

Videre samarbeid med NRLs ungdomsutvalg 

LDir saksnr: 

23/42190                                    

 

Møtebehandling: Leder foreslår å flytte sak 33 til neste møte på grunn av dårlig tid. De 
foregående sakene tok mer tid enn beregnet, og møtetiden er snart over. 

Vedtak:   

Vedlegg/dokumenter: Ingen vedlegg/dokumenter 

 

 

 



 

 

 

Sak nr. 

34/23 

 Markedsutvalget for 
reinkjøtt 

Behandling: 

07.11.23 

Tittel: 

Forslag til aktivitetskalender 2024 

LDir saksnr: 

23/42190                                    

 

Møtebehandling: Leder foreslår å flytte sak 34 til neste møte på grunn av dårlig tid. De 
foregående sakene tok mer tid enn beregnet, og møtetiden er snart over. 

Vedtak:   

Vedlegg/dokumenter: Forslag til aktivitetskalender var sendt ut i forkant av møtet. 

 

Sak nr. 

35/23 

 Markedsutvalget for 
reinkjøtt 

Behandling: 

07.11.23 

Tittel: 

Forslag til markedsplan 2023-2025 

LDir saksnr: 

23/42190                                    

 

Møtebehandling: Leder foreslår å flytte sak 34 til neste møte på grunn av dårlig tid. De 
foregående sakene tok mer tid enn beregnet, og møtetiden er snart over. 

Vedtak:  
 

Vedlegg/dokumenter: Forslag til Markedsplan var sendt ut i forkant av møtet. 

 

Sak nr. 

36/23 

 Markedsutvalget for 
reinkjøtt 

Behandling: 

07.11.23 

Tittel: 

Innspill til Reindriftsavtalen - orienteringssak 

LDir saksnr: 

23/42190                                    

 

Møtebehandling: 

 

Sekretariatet ønsker innspill fra Markedsutvalget angående hva som skal 
skrives i utvalgets innspill til Reindriftsavtalen. 

Markedsutvalget ønsker å få med: 

Gode tall fra Matprat 

UMAMI 2023 

De aktivitetene som Markedsutvalget skal delta på i 2024 

Markedssituasjonen, og hvordan utvalget legger opp kampanjer i forhold til 
det. 

Reindriftsungdommen og oppfølging av prosjektet fra Reindriftsavtalen 
2023/2024. 

Omdømmetiltak i 2024. 

Utdeling av priser. 



 

 

Sekretariatet må dele et utkast med utvalget så fort som mulig slik at 
medlemmene får tid til å se over, kommentere og komme med innspill. 

Vedtak:  Til orientering for Markedsutvalget 

Vedlegg/dokumenter: Ingen vedlegg/dokumenter. 

 

Sak nr. 

37/23 

 Markedsutvalget for 
reinkjøtt 

Behandling: 

07.11.23 

Tittel: 

Forslag til møteplan 2023 og 2024  

LDir saksnr: 

23/42190                                    

 

Møtebehandling:  Leder foreslår å flytte sak 37, foruten delen med møteplan 2023 til neste møte 
på grunn av dårlig tid.  

Vedtak:  Neste ordinære møte i Markedsutvalget er 30. november 2023. 
Markedsutvalget setter og av tiden 19.-20. mars til møte i Trondheim under 
Bocuse d’Or. 

Vedlegg/dokumenter: Forslag til møteplan var sendt ut i forkant av møtet. 

 

Sak nr. 

38/23 

 Markedsutvalget for 
reinkjøtt 

Behandling: 

23.06.23 

Tittel: 

Eventuelt 

LDir saksnr: 

23/42190                                    

 

Møtebehandling:  Ingen saker. 

Vedtak:   

Vedlegg/dokumenter:  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 
Vedlegg 1 

sak 28/23 Økonomistatus 
 

 
Er det nødvendig å legge med regnskapet som vedlegg? 
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